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آیت الله آملی لاریجانی:

می خواهند با ترساندن ملت ایران
به اهدافشان برسند

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه امام از قدرت های این دنیایی 
نمی ترسید، اظهار داشت: زمانی که امام فرمودند آمریکا نمی تواند هیچ غلطی 
بکند به عنوان یک شعار آن را بیان نکردند، بلکه حقیقت و یقینشان بود. ایشان 
مردی الهی بود که با یقین صحبت می کرد و امروز شما می بینید که مقام معظم 

رهبری هم همان اندیشه را در پیش گرفته است.
به گــزارش جماران، آیت الله صادق آملی لاریجانی رئیس مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام در مراســم تجدید میثاق جمعی از اعضای مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام با ارمان های امام خمینی، با بیان اینکه امام عبد صالح خدا بود 
و همــواره وقتی کلام امام را ملاحظه می کنید می بینید که توحید و عرفان در 
کلام و رفتار ایشان موج می زد، خاطرنشان کرد: امام یک عارف تمام عیار بود. 

تفسیر سوره حمد ایشان را فراموش نکردیم. 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه امام از قدرت های این دنیایی 
نمی ترسید، اظهار داشت: زمانی که امام فرمودند آمریکا نمی تواند هیچ غلطی 
بکند به عنوان یک شعار آن را بیان نکردند، بلکه حقیقت و یقینشان بود. ایشان 
مردی الهی بود که با یقین صحبت می کرد و امروز شما می بینید که مقام معظم 

رهبری هم همان اندیشه را در پیش گرفته است.
آملی لاریجانی گفت: تهدیدات آمریکایی ها همواره بوده است آنها می خواهند با 
ترساندن ملت ایران به اهدافشان برسند و امام و مقام معظم رهبری در مقابل 
آنها ایســتاده اند. مقام معظم رهبری فرمودند مراقب باشید دشمن محاسبات 
شــما را بی جهت به هم نریزد با ترســاندن کارهایشان را پیش نبرند. این یک 
بعد امام بود که البته مسئله کوچکی نیست اینکه میلیون ها فرد در سراسر دنیا 
جذب ایشان شدند به دلیل همین شخصیت معنوی ایشان بود. جمع میان این 
معنا و حضور در صحنه سیاســت و اجتماع آن هم در ســطح رهبری بود. وی 
ادامه داد: کسانی را دیده بودم که با اینکه از بزرگان و اهل معنا بودند اما حتی 
همراهی با نظام نمی کردند و فقط در گوشه ای بودند، اما امام تکامل را در حضور 
انســان ها در صحنه اجتماع می دیدند. تکامل انسانی این است که در ابتلائات 

جامعه و انسان ها حضور داشته باشید و بتوانید خود را حفظ کنید. 
امامدرمواجههبادشمنازرویهواحداستفادهنمیکردند

حجت الاسلام والمسلمین سید حسن خمینی نیز با بیان اینکه حضرت امام یک 
ناظر بســیار تیزبین در طول همه سال هایی است  که در حوزه  علمیه مشغول 
تحصیل بودند، گفت: در سال های حکومت  رضا خان و سپس قضایای شهریور 
۱۳۲۰ و اتفاقاتی که در ملی شــدن  صنعت نفت افتاد، این نکته در شخصیت 
ایشــان به چشم می خوزد، تا جایی که برخی ایشان را از نزدیک ترین مشاوران 
آقای کاشانی می دانستند. وی با تأکید بر فتانت ذاتی حضرت امام،  اظهار داشت: 
ایشان به خوبی وزن جریانات سیاسی ایران و میزان صداقت آنها را می شناخت. 
با توجه به همین تجربه، مدیریت امام در ســال  منتهی به انقلاب  یک شاهکار 
مدیریتی است؛ چرا که ایشان مانند یک راننده  ماهر توانست ماشین را از کوره 
راه ها عبور بدهد. وی اظهار داشــت: ما در جمهوری اسلامی و به خصوص در 
شرایط حاضر شاید بیش از هرچیزی نیاز به خروج از روش های از پیش تعیین 
شــده قابل پیش بینی داریم. اینکه این روش چه باشد، خرد شما آن را تعیین 
می کند. اما اگر ما دقیقا مطابق همان روش های قبل عمل کنیم، باعث می شود 
دشمن زود تر از ما مرحله  بعد را ببیند؛ مثل شطرنج بازی است  که رقیب دست  
او را می خواند.  سید حسن خمینی تأکید کرد: یکی از ویژگی های امام  این است 
که در بند روش های گذشــته نبود و هیچ کدام  از روش های زندگی امام، روش 
متعارف روحانیت و مرجعیت شیعه نیست؛ و رمز توفیقش این بود که دشمنان 

نمی توانستند تشخیص بدهند ایشان چه می کند.
وی اولین ریشــه این رفتار امام را »دشــمن شناسی« دانست و افزود: دشمن 
شناســی، یعنی باور کنیم در برابر دشمنی هســتیم که تمام رفتار ما را رصد 
می کنــد. لذا الزاما زدن زیر میز بازی نتایج خوبی ندارد؛ چون  باید تشــخیص 

بدهید که در ادامه آن چه اتفاقی می افتد
وی با اشــاره به اینکه »شجاعت« دومین ریشه رفتارهای بدیع امام بود، گفت: 
شجاعت یک هدیه الهی  است و بن بست شکنی های فقهی ایشان که از فردی با 

سن و جایگاه ایشان بعید بود، به خاطر همین ویژگی بود.

رویداد

یک فراکسیون جدید در مجلس دوازدهم
تشکیل شد

با تشکیل فراکسیون کارگری مجلس، رحمت الله نوروزی به عنوان رئیس این 
فراکسیون انتخاب شد. فراکسیون کارگری مجلس دوازدهم با حضور ۳۵ نفر 

از نمایندگان تشکیل شد. 
بنابر روایت ایســنا، پــس از برگزاری انتخابات هیات رئیســه فراکســیون، 
رحمــت الله نوروزی رئیس و علی بابایــی کارنامی و علی خزائی نواب رئیس، 
فتح الله حســینی و احمد بخشایش اردستانی دبیران و احمد نادری به عنوان 
سخنگوی فراکسیون کارگری مجلس شدند. همچنین انتخابات هیات  رئیسه 
فراکســیون فرهنگیان، آموزش پایه و عمومی مجلس شورای اسلامی برگزار 

شد.

واکنش مجلس به نامه کمال خرازی به رهبر انقلاب 
درباره قانون مشاغل حساس

یک نماینده مجلس گفت: کمیسیون اجتماعی قانون انتصاب افراد در مشاغل 
حساس را با عنایت و نگاه به پی نوشت دفتر مقام معظم رهبری بر نامه آقای 
خرازی بررسی خواهد کرد. احمد فاطمی، عضو کمیسیون  اجتماعی مجلس 
شــورای اسلامی، درباره بررســی لایحه اصلاح قانون نحوه انتصاب اشخاص 
در مشاغل حساس در کمیســیون اجتماعی عنوان کرد: اخیرا آقای خرازی، 
رئیس شــورای راهبردی روابط خارجی نامه ای به رهبر انقلاب نوشتند و در 
آن خواستار اصلاح در قانون نحوه انتصاب اشخاص در مشاغل حساس شدند. 
ایشــان در این نامه خواســتار اســتثنای تابعیت فرزندان به عنوان شرط به 

کارگیری افراد در مشاغل حساس شدند. 
فاطمی در گفتگو با ایســنا، تاکید کرد: در ادامه با توجه به پی نوشــت دفتر 
معظم انقلاب بر نامه آقای خرازی و ارجاع این نامه به آقای قالیباف، قرار شد 
تا در کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی این موضوع بررسی شود. 

وی ادامــه داد: بنابرایــن کمیســیون اجتماعی و ذیــل آن کمیته اداری و 
استخدامی این کمیسیون، قانون انتصاب افراد در مشاغل حساس را با عنایت 
و نگاه به پی نوشــت دفتر مقام معظم رهبری بر نامه آقای خرازی بررســی 
خواهد کرد و نتیجه آن به زودی به صحن علنی مجلس ارســال خواهد شد. 
براین  اســاس، حمیدرضا حاجی بابایی رئیس، جبار کوچکی نژاد و عبدالوحید 
فیاضی نواب رئیس، هادی محمدپور و حسین حق وردی دبیر و بهنام سعیدی 

سخنگوی فراکسیون فرهنگیان، آموزش پایه و عمومی شدند.

عدلیه

سماجت بی بی برای گسترش تنش 
ادامهازصفحه1

از ســوی دیگر، ماموریت آقای نواف سلام، نخســت وزیر جدید لبنان، در 
تشکیل کابینه به بن بست کشیده شده است. هدف آمریکا و برخی از کشورهای 
عرب در مهندســی انتخابات اخیر در لبنان این بوده که دوگانه شــیعی یعنی 
حــزب الله و جنبش امــل را در مراکز تصمیم گیری به حاشــیه برانند. اما در 
معادلات داخلی لبنان چنین چیزی امکان ندارد و ســهمیه فرقه تشیع یعنی 
بزرگترین فرقه مذهبی لبنان در دولت را نمی توان نادیده  گرفت.  ظاهرا تصمیم 
نواف سلام برای خروج از بن بست این است که با تشکیل یک کابینه غیر حزبی 
به اصطلاح تکنوکرات، سهمیه فرقه تشیع را به شخصیت های شیعی غیر وابسته 
به حزب الله و امل واگذار کند.  اما همه می دانند که هر شــخصیت شیعی که 
بدون موافقت حزب الله و امل وارد کابینه شود، در واقع خود را در جامعه تشیع 
لبنان مطرود و منزوی کرده اســت. اکنون فیصل بن فرحان، وزیر امور خارجه 
عربستان سعودی برای کمک به خروج از این بن بست وارد بیروت شده است.

ولی هنوز معلوم نیســت چه راه هایی برای حل این بحران پیشنهاد خواهد 
شد. اوضاع در لبنان بسیار ملتهب و مخاطره آمیز است. آیا جنگ از سر گرفته 
خواهد شــد؟ مقاومت اگر به این نتیجه برسد که حذف آن از معادلات لبنان 
حتمی است، در واژگون کردن میز درنگ نخواهد کرد. ساعات و روزهای آینده 

اوضاع  و مسیر تحولات را مشخص خواهد کرد.

یادداشت

حسن روحانی:
صدام این همه کشتار و جنایت کرد

اما امام اجازه مذاکره دادند
رئیس جمهــور دولت های یازدهــم و دوازدهم، در فضای 
مجازی نوشــت: صدام و صدامیان این همه کشتار، ظلم و 
جنایت کردند، یک زمانی که لازم شــد مذاکره کنیم امام 
اجازه مذاکره داد. حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی 
در صفحه رسمی خود در شبکه ایکس،نوشت: »مگر عراق 
با ما هشت ســال جنگ نکرد؟ صدام و صدامیان این همه 
کشتار و ظلم و جنایت کرد یک زمانی که لازم شد مذاکره 
کنیــم امام اجازه مذاکره داد. رئیس جمهور اســبق ایران 
با بازنشــر بخشی از ســخنان خود در جلسه هیات دولت 
دوازدهم )۲۵ فروردین ســال ۱۴۰۰(، افزوده اســت: در 
شــهریور ســال ۶۷ مذاکره با عراق را در ژنو شروع کردیم 
نشستیم مذاکره کردیم با آن آدم قدار، با آن آدمی که آن 

همه در ایران کشتار کرد.«

انتقاد جواد امام از مطرح شدن برخی 
نام ها به عنوان سفرا

جواد امام از  مطرح شــدن نام علی عســگری و رحمانی 
فضلی برای سفارت خانه مســکو و پکن انتقاد کرد. جواد 
امام، سخنگوی جبهه اصلاحات در شبکه اجتماعی ایکس 
نوشــت: »شــنیده ها حاکی ســت آقایان علی عسگری و 
رحمانی فضلی به ترتیب به عنوان ســفرای ایران در مسکو 

و پکن معرفی خواهند شد!
 جناب آقای رئیس جمهور

 استفاده از مدیران ســالخورده و مادام العمر با کارنامه های 
پر ابهام که به حق عنوان »بانی وضع موجود« برازنده شان 
اســت، با کدامیک از ارکان گفتمان وفاق همخوانی دارد؟ 
 وزارت خارجه محل انباشــت تجربــه و کانون ابتکار عمل 

است؛ کانون بازنشستگان و محل تجربه اندوزی نیست!«

تحلیل زیدآبادی 
از اظهارات جدید ترامپ

فعال سیاسی اصلاح طلب در یادداشتی نوشت: صحبت های 
دونالد ترامپ بیش از آنکه قابل تحلیل و تفســیر باشــد، 
نیازمند »کشف رمز« است! احمد زیدآبادی، فعال سیاسی 
اصلاح طلب، با انتشار یادداشتی با عنوان »در بارهٔ سخنان 
ترامپ« در کانال تلگرامی خود نوشت: »صحبت های دونالد 
ترامپ بیش از آنکه قابل تحلیل و تفســیر باشد، نیازمند 
»کشــف رمز« اســت! از این زاویه، در بارهٔ ســخنان او در 
جریان مصاحبهٔ مطبوعاتی  مشــترکش با بنیامین نتانیاهو 
نخست وزیر اســرائیل در کاخ سفید توضیحات مبسوطی 
خواهم داد. فعلًا فقط اشــاره کنم کــه ترامپ برای »محو 
مسئلهٔ فلســطین از روی زمین« ایده هایی در سر دارد که 
حتی نتانیاهو را وحشت زده می کند! در مورد ایران هم او به 

رمز و کنایه، هدف و استراتژی اش را آشکار کرد.«

انتقاد تند روحانی اصلاح طلب
از گرانی های افسار گسیخته

عضو مجمع محققین حوزه علمیه قم در توئیتی نوشــت: 
آقای وزیر اقتصاد! قیمتها افسار گسیخته. گرانی تا چند؟ 

محمدتقی فاضل میبدی، عضو مجمع محققین و مدرسین 
حوزه علمیه قم در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »باغبانا 
زخــزان بی خبرت می بینم! آقــای وزیر اقتصاد! قیمت ها 
افسار گسیخته. گرانی تا چند؟ عید مردم را با گرانی ها تلخ 
نکنید. این بازار با شــعار عدالت محوری دولت نمی سازد. 

تقصیر از کجاست؟ از دولت پزشکیان انتظار نبود.
شفاف با مردم بگویید ریشه مشکلات کجاست؟

برای غالب مردم و حقوق بگیران روزگار تلخی است.«

اژه ای در دیدار اعضای ستاد مرکزی دهه فجر:
دشمن به دنبال انتقام گرفتن از امام 

و ملت امام است
رئیس قــوه قضائیه با بیان اینکه ما ابزارهــای لازم را برای 
گســترش »جهاد تبییــن« در اختیار داریــم، گفت: ما از 
ســخنرانان و خطبای توانمندی بهره مندیم؛ ما تریبون ها و 
رسانه های فراگیر داریم؛ ایضاً زمینه های مناسبتی مطلوبی 

نیز برای »جهاد تبیین« در کشور ما وجود دارد.
بــه گــزارش ایلنا به نقــل از مرکز رســانه قــوه قضائیه، 
حجت الاسلام محســنی اژه ای، طی ســخنانی در دیدار با 
اعضای ستاد مرکزی دهه فجر انقلاب اسلامی، ضمن تبریک 
اعیاد شعبانیه و ایام الله دهه مبارک فجر، اظهار کرد: ستاد های 
دهه فجر انقلاب اســلامی، طی سال های اخیر با تمرکز بر 
مردمی سازی مراســمات، برنامه های متنوع و متکثری را با 
محتوا های مطلوب اجرایی کرده اند؛ فلذا جا دارد بدین سبب 
از شما اعزه و همه دست اندرکاران این مراسمات و برنامه ها 
تقدیر به عمل آورد. باید توجه داشت که مردم، سرمایه اصلی 
نظام ما هســتند و هر کاری که در این نظام با مشــارکت 
مردم صورت گرفته است، با برکت و ظفرمندی همراه بوده 
است. رئیس قوه قضائیه در ادامه ضمن تشریح ابعاد مختلف 
مقوله ی بسیار مهم »جهاد تبیین«، گفت: ما ابزار های لازم را 
برای گسترش »جهاد تبیین« در اختیار داریم. رئیس عدلیه 
افزود: بعضاً عده ای که در کشور به امر تبلیغ و تبیین اشتغال 
و ممارست دارند، با اقدامات خود، یکدیگر را خنثی می کنند 
و نتیجتــاً نقض غرض صورت می گیرد! بنابراین انســجام و 
همگرایی میان عاملان و مباشــران امر خطیر تبلیغ و جهاد 
تبیین، یک ضرورت انکارناپذیر اســت.  رئیس قوه قضائیه 
تصریح کرد: پرچمداران جهاد تبیین، جهادگونه عمل کنند و 
منتظر بولتن و سایر لوازم و تشریفات نباشند و با زبان بلیغ و 
رسا و با بهره گیری از ادبیات هنرمندانه و بدیع، دستاورد های 
نظام اسلامی را برای همگان در هر قشر و صنف و طبقه ای 
تشــریح کنند و در تبیین توطئه ها و خباثت های دشمنان، 
کوشا باشــند. رئیس دســتگاه قضا بیان داشت: برگزاری 
مراسمات جشــن و سرور در اعیاد و مناسبت های مذهبی 
و ملی نظیر نیمه شــعبان و دهه مبارک فجر، یک ضرورت 
اســت؛ اما در اینجا باید توجه داشــت که هدف اصلی از 
برپایی این مراســمات، مغفول نماند؛ ما دهه مبارک فجر 
و یــوم الله ۲۲ بهمن را جشــن می گیریم چــرا که اعتقاد 
راســخ داریم که نظام اســلامی ما زمینه ساز نظام جهانی 
حضرت بقیه الله الاعظم ارواحنا فداه است؛ بنابراین نباید در 
مراسمات جشن و ســرور ملی و دینی، هدف اصلی را گم 
کنیم و باید همت خود را معطوف این کنیم که این قبیل 
مراســمات، بدون حواشی و پیش برنده باشد. رئیس عدلیه 
خاطرنشــان کرد: یکی ازنکات اساسی و کلیدی در برپایی 
مراســمات ملی و مذهبی، زنده نگاه داشتن یاد شهداست؛ 
انقلاب اسلامی ما، مکتب انسان سازی بود؛ انسان هایی در 
دل این انقلاب تربیت شدند که با اقدامات شان جهانیان را 
متحیر ســاختند و در آخر فوز عظیم شهادت نصیب شان 
شــد؛ یک نمونه از آنها، شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی 
اســت؛ یاد و خاطره این شــهدا باید همــواره زینت بخش 

مراسمات ملی و مذهبی ما باشد.

سوشیال

مجلس

یکفعالسیاســیاصلاحطلبگفت:
چراســینهچاکانامربهمعروفنهی
ازمنکــرهموارهغــشمیکنندبه
که آنجا و سیاسیشان تمایلات سمت
درسرودناشعارشانباتنگنایقافیه
مسلم اصل این از میشــوند مواجه
نابجای بهرهبــرداری دینیومذهبی
مختلفی ســوالات میکنند. سیاسی
ازایــنقبیلمطرحاســتکهالبته
امنیتی نهادهای سوالات این مخاطب

وحاکمیتیاستتادیگران.
ســید حسن رسولی در گفت وگو با ایلنا، در 
پاســخ به این سوال که با وجود اعلام مدیر 
کل سیاســی وزارت کشــور مبنی بر اینکه 
تجمعــات روزهای اخیر غیرقانونی اســت 
و اگر قرار باشــد تجمعی برگزار شــود باید 
مجوز قانونی برای آن اخذ شــود شاهیدیم 
که فردی مثل ســعید الله کرم در واکنش 
بــه این موضوع اعلام کرده ما گروه های امر 
به معروف و نهی از منکر هستیم و از طریق 
ســتاد امر به معروف و نهی از منکر مجوز 
می گیریم، آیا واقعا چنین ساز و کاری وجود 
دارد، عنوان کرد: من فکر می کنم که از دو 
منظر می توان به این سوال پاسخ داد. منظر 
اول بحث حقوقی و بحث قانونی این موضوع 

است. 
به هر حال حســب قانون دســتگاه متولی 

برقراری نظم و امنیت وزارت کشــور است 
چراکــه ایــن وزارت خانه و وزیر کشــور 
در جایگاه رئیس شــورای امنیت کشــور 
مســئول برقراری نظم و امنیت کشور و نیز 
مسئول اجرای قانون نحوه فعالیت احزاب و 
گروه های سیاســی است و به همین منظور 
تقاضاهــای برگزاری تجمــع و راهپیمایی 
به کمیسیون متشــکل از نمایندگان قوای 
سه گانه مســتقر در حوزه معاونت سیاسی 

وزارت کشور ارسال می شود.
وی ادامه داد: از آنجا که مسئولیت و اختیار 
قانونی مربوطه بر عهده این دســتگاه است، 
مصوبات کمیســیون ماده ۱۰ نحوه فعالیت 
احــزاب و گروه ها هم برای متقاضیان و هم 
برای ضابطان قضایــی، نیروهای اطلاعاتی، 
انتظامی و امنیتی لازم الاجراســت. اگر بنا 
باشــد در یک محیط بســته ای مثل کانون 
توحید یک جلســه مذهبی برگزار شــود، 
مطابق روال جــاری تحقق این خواســته 
منوط به کسب اجازه از کمیسیون مذکور و 
وزارت کشور است. بنابراین همان قانونی که 
اختیار و مســئولیت اجرایی را در این حوزه 
به وزارت کشــور داده است، تفسیر مواد و 
مفاد قانون و مذکور را هم بر عهده دستگاه 

اجرایی گذاشته است.
این فعال سیاسی اصلاح طلب تصریح کرد: 
بنابراین از منظر حقوقــی آنچه که وزارت 

کشــور اعلام کند، در حقیقــت مبنا و پایه 
حقوقی و قانونی دارد. سایر اشخاص حقیقی 
مثل آقای الله کرم یا دیگران از منظر قانون 
جایگاهی برای تفســیر به رای کردن مواد 

قانونی ندارند.
رسولی خاطرنشــان کرد: زاویه دیگری که 
می توان به این موضوع پرداخت و پاسخ داد؛ 
بحث های اجتماعی است. من فکر می کنم 
که امروز همه متدینین و دلســوزان کشور 
دریافته باشــند که بیش از ظرفیت ممکن 
طی ۳۰ الی ۴۰ سال گذشته از حوزه دین 
و مذهــب و اصول دینی مثل فریضه امر به 
معــروف و نهی از منکر اســتفاده ابزاری و 
سیاســی صورت گرفته است به گونه ای که 
می توان یکی از دلایل دین گریزی نســل نو 
را در حقیقت اســتفاده افراطی و ابزاری از 

مقولات و مفاهیم دینی دانست.
وی ادامه داد: لذا من فکر می کنم که زیبنده 
است که وزیر کشور به عنوان مسئول رسمی 
این موضوع شجاعانه و قاطعانه و در راستای 
شعار عدالت محوری که آقای رئیس جمهور 
مطرح کردند در این مقوله عدالت سیاسی را 
حاکم کنند و این روند نامتعادل بهره مندی 
جریان فکری آقای الله کرم و دوستانشــان 
از رانت های اســتفاده شده را متوقف کنند، 
در واقع جریــان فکری امثال آقای الله کرم 
با اســتفاده از رانت در هــر مقطع و در هر 

نقطه ای که اراده کنند با این توجیه غیرقابل 
قبول دینی به هر نحوی بتوانند بروز و ظهور 
پیدا می کنند و هر آنچــه که در دل دارند 
به صواب یــا ناصواب در منظــر و مرعا به 
زبــان جاری می کنند ولی مثلًا موسســات 
فرهنگی معتقد به خط مشی مرحوم دکتر 
بازرگان نباید اجازه داشــته باشند در یک 
محیط سربســته برای این شخصیت دینی 
و انقلابی و اولین نخســت وزیر امام و ایران 
با استفاده از همین ظرفیت قانونی به دلیل 
ناترازی حقوقی و سیاســی موجود اقدام به 
برگزاری یک مجلس نکوداشــت و سالگرد 

داشته باشند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب تصریح کرد: 
من فکر می کنم که حق همه گروه هاســت 
که در یک جامعه آزاد و برخوردار از عدالت 
با رعایــت اصول قانونی به صورت عادلانه و 
مســاوی ابراز عقیده کنند اما این روند یک 
طرفــه که به دلیل تکــرار بیش ازحد برای 
افرادی مثل آقــای الله کرم حق ویژه ایجاد 

کرده در شأن جامعه اسلامی ما نیست.
رسولی در پاسخ به این سوال که گفته شده 
این تجمعات درباره امر به معروف و نهی از 
منکر اســت آیا درخصوص امر به معروف و 
نهی از منکر باید اخــلال در نظم و امنیت 
کشور ایجاد کرد و آیا اگر گروه دیگری قصد 
همین اقدام امر به معروف و نهی از منکر را 
داشته باشند می توانند به راحتی در خیابان 
حضور داشته باشــند، گفت: این تفسیر به 
رای کــردن مبانی دینی و مذهبی اســت. 
سوالات بسیاری می توان از این قبیل مطرح 
کرد به عنوان مثال فقط طی ده ماهه سال 
جاری قیمت یکی از اقلام سفره مردم به نام 
کره ۱۲۰ درصد افزایش قیمت داشته است.

آیــا این افزایش قیمــت کالای مورد نیاز و 
مصرف مــردم مصداقــی از مصادیق منکر 

هست یا نیست؟
آیا فســاد چای دبش و سایر فسادها جزیی 
از مــوارد منکر هســتند یا نیســتند؟ چرا 
ســینه چاکان امر به معــروف نهی از منکر 
همواره  به سمت تمایلات سیاسی شان غش 
می کنند و آنجا که در سرودن اشعارشان با 
تنگنای قافیه مواجه می شــوند از این اصل 
مســلم دینی و مذهبی بهره برداری نابجای 

سیاسی می کنند؟ 
ســوالات مختلفی از این قبیل مطرح است 
که البتــه مخاطب این ســوالات نهادهای 

امنیتی و حاکمیتی هستند تا دیگران.

سخنگویقوهقضائیهبهذکرجزئیاتی
دربارهپروندهقتلدوقاضیدیوانعالی

کشورپرداخت.
به گزارش ایســنا، اصغر جهانگیر در نشست 
خبــری دیروز )چهارشــنبه( ضمن تبریک 
فرارســیدن اعیاد مبــارک ماه شــعبان و 
فرارســیدن  ایــام فرخنده میــلاد  منجی 
بشــریت امام زمان)عج( و ایام مبارک دهه 
فجــر گفت: قدرت اســلامی از دیدگاه امام 
)ره( شــامل ایمان به خدا و اتحاد و برادری 
همه مسلمین و ســازش ناپذیری نسبت به 
دشمن و تشــکیل جمهوری اسلامی ایران 
بود و امام)ره(   نظــم جدیدی را در عرصه 

بین الملل ایجاد کرد.
جهانگیر ادامه داد: با پیروز انقلاب اسلامی، 
دســتگاه قضایی دچار تغییر و تحول شد و 
امروز نظام قضایی مستقل از دولت داریم و 
در گذشته قوه قضائیه بخشی از قوه مجریه 

به حساب می آمد.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
دربــاره آخریــن وضعیت پرونده شــهادت 
دو قاضی دیوان عالی کشــور گفت: در این 
پرونده  یکی از گمانه هایی که مطرح شده بود 
این بود که ممکن اســت این جانی شهدای 
گرانقدر را قبل از حادثه مسموم کرده باشد 
چــرا که ایــن جانی در ابتــدای روز حادثه 
برای آنها صبحانــه کاری آورده بود بنابراین 
برای بررسی این احتمال پزشکی قانونی در 
خصوص پیکرهای مطهر شــهدا آزمایشات 
سم شناسی و کالبد شــکافی انجام داد که 
هیچ گونه سمی در اجساد مطهر شناسایی 
نشــد. ســخنگوی قوه قضائیه با بیان اینکه 
اســلحه فرد جانی دارای ۹ گلوله بود، افزود: 
۶ گلوله از این اسلحه شلیک شده است که 
دو گلوله به پیکر شهید رازینی،  یک گلوله 
به پیکر شهید مقیسه اصابت کرده همچنین 
یــک گلوله به کتاب قانــون، یک گلوله هم 
به سرگرد رســولی محافظ اصابت میکند و 
او مجروح میشــود که اکنون در بیمارستان 
بستری اســت و گلوله ششم را هم به خود 
شلیک کرده و این موضوع نشان میدهد که 
با تــلاش افراد در محل، امکان اســتفاده از 

گلوله های دیگر را پیدا نکرده است.
جهانگیر اضافه کرد: بررسی ها نشان می دهد 
که از این اســلحه قبلا هم اســتفاده شده و 

گلوله هایی قبلا شلیک شده بود.
ســخنگوی قوه قضائیه افــزود: در باره فرد 
جانی هم طبق بررســی های انجام شــده، 
ارتباط با جریان های گروهکی محرز شــده 
و  اینکه میزان ارتبــاط چقدر بوده و با چه 
کســانی در ارتباط بوده، تحقیقات در حال 

انجام است.
جهانگیر در پاسخ به ســوالی درباره پرونده 
فســاد در فوتبال و باشــگاه مس رفسنجان 
گفت: در خصوص این پرونده دو نکته را باید 
مطرح کنم.  ما اعلام خبری که خدمت همه 
مردم کردیم، براساس گزارش از دادگستری 
کرمان بود که دریافت شــده بود و قول داده 
بودنــد تا پایان دی ماه رای صادر می شــود 

اما در روند رســیدگی قاضــی با نواقصی در 
تحقیقات روبرو شد و پرونده در خصوص رفع 
نواقص به دادســرا عودت داده شد و پرونده 
جهت رفع نقص در دادســرا اســت و بعد از 
آن برای رسیدگی به دادگاه ارسال می شود.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
در رابطه با آخریــن وضعیت پرونده کینگ 
مانی، گفــت: این پرونده یکی از پرونده های 
کثیرالشــاکی بود که در قوه قضائیه تشکیل 
شد و از همان ابتدا اهتمام این بود که حقوق 
مال باختگان حفظ شود. در حال حاضر برای 
یکی از املاک معرفی شده موسوم به پارک 
بازان مزایده انجام شده که خریداری در این 

مزایده تا کنون شرکت نکرده است.
جهانگیر ادامه داد: دیوان عالی کشور نسبت 
بــه یکی از متهمــان پرونده تجویــز اعاده 
دادرسی پذیرفته و پرونده به شعبه هم عرض 
صادر کننده رای قطعی که شعبه سوم ویژه 
رســیدگی به جرایم اقتصادی است، ارسال 
شده و در حال رسیدگی است و مالباختگان 
در این خصوص نگرانی نداشته باشند که در 
روند رسیدگی اخلالی به وجود نیامده است.

ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
در مورد مشــاغل حساس گفت: قانونی و یا 
غیرقانونــی بودن فعالیت معــاون راهبردی 
باید بررســی شــود، اما قوه قضائیه معتقد 
است ضوابط قانونی فصل الخطاب برای تمام 
مردم به ویژه مســئولین است و قانون نباید 

سلیقه ای باشد.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
درباره اعــلام جرم دادســتانی علیه صادق 
زیباکلام و پرونده های این فرد گفت: نفرت 
ملت ما از رژیم صهیونیســتی و سردمداران 
این رژیم موضوعی اســت که باید در رفتار 
و  گفتار خود به نحوی عمل کنیم که مورد 
تصدیــق رژیم غاصب قــرار نگیریم و همه 
کســانی که از این رژیــم جنایتکار حمایت 

می کنند مورد نفرت ملت ایران هستند.
جهانگیر افزود: نام برده قبلًا با اتهام فعالیت 
علیه نظام جمهوری اســلامی ایران به ۱۸ 
ماه حبس محکوم شــده بود و پس از شروع 
حبــس به دلایل پزشــکی و به تشــخیص 
پزشــکی قانونی در مرخصی استعلاجی به 

سر می برد.
وی اضافــه کرد: در رابطه بــا پرونده جدید 
نیز که اکنون در دادســرای فرهنگ و رسانه 
مطرح اســت، وی تفهیم اتهام شده و با قرار 
کفالت آزاد اســت. وی در پاســخ به سوالی 
دربــاره اخذ پروانه وکالت ســعید مرتضوی 
دادســتان پیشــین تهران و اینکــه مگر او 
بــه انفصال دائم از خدمــات دولتی محکوم  
نشــده بود؟ گفت: باید آن را بررسی کنیم. 
ظاهرا گفتند که ایشان بازنشسته شده بود و 

انفصالی برای او صورت نگرفته است.
وی در پاسخ به ســوال مجدد در باره اینکه 
مگر بــرای او انفصال صــورت نگرفته بود؟ 

گفت: باید بررسی کنیم.
وی در پاســخ به ســوالی مبنی بــر اینکه  
تجمعی در مشــهد صورت گرفتــه و آقای 

ظریف را  در یک دادگاه صحرایی در خیابان  
محکــوم به اعدام کردند، آیــا قوه قضائیه با 
افرادی کــه باعث ایجاد ناامنی می شــوند 
برخــورد می کند؟ گفت: مــا این موضوع را 
تایید نمی کنیم و  در صورتی که شــکایتی 
شــود پیگیــری لازم را خواهیم کــرد. در 
خصوص مسائلی که افراد خارج از اختیارات 
شــان ایجاد می کنند مدعی العموم هم می 

تواند ورود کند.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
درباره آخرین وضعیت پرونده گروگانگیری 
در رشــت گفت:  همه افراد گروگان گیر در 
این پرونده شناسایی و در بازداشت هستند 
و تحقیقات تکمیلی در حال انجام است. به 
لحاظ صغیر بودن فرزندان ذکور این خانواده 
و بازمانده از تحصیل طی ۲ سال دستورات 
لازم در جهت اقدامات حمایتی از این افراد 
معمول شده اســت. در خصوص اموال برده 
شــده هم موضوع به کارشناسی ارجاع شده 

است.
جهانگیر گفت: ظاهرا اعضای خانواده گروگان 
گرفته شده به نوعی به فعالیت های خرافاتی 
مثل جــادو جمبل اعتقاد داشــته اند و این 
گروگان گیران  سوء اســتفاده  باعث  موضوع 

شده است.
ســخنگوی قوه قضائیه همچنین در پاسخ 
به ســوالی درباره نامــه ۶۰ نماینده مجلس 
شــورای اسلامی و اعلام شــکایت از محمد 
جواد ظریف معاون راهبردی رئیس جمهور، 
گفت: تاکنون در این خصوص شــکایتی به 
دادســتانی تهران واصل نشده و در صورت 
وصول شــکایت مطابق ضوابــط و مقررات 

قانونی عمل خواهد شد.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
مبنی براینکه  با توجــه به اینکه در پرونده 
چای دبش افراد شــناخته شده و مسئولان 
ســابق دخیــل هســتند،  در همیــن ایام 
موضوع پرونده کرســنت هم مطرح شــده. 
آیا فضاســازی ها علیه قوه قضائیه و دولت و 
پرونده کرســنت  برای این است که پرونده 
چای دبش و احکامی کــه در آن صادر می 
شــود به حاشیه کشیده شــود؟ گفت: اولا 
اینکه افراد علیه همدیگر ادعاهایی در فضای 
مجــازی مطرح می کنند،  باید خودشــان 
مراجعه کنند و اگر کســانی شکایت کنند 
این ادعاها قابلیت پیگرد دارد. نکته دوم این 

اســت که همه مردم و شما مطمئن باشید 
که دســتگاه قضایی تحــت تاثیر هیچ گونه 
فضاسازی رســانه ای یا سیاسی از طرف هر 
کســی و هر جناحی قرار نگرفته و نخواهد 
گرفــت و با قاطعیت این موضــوع را دنبال 
خواهد کرد. درباره اینکــه این دو پرونده با 
هم ارتباط دارند یا ندارند این گمانه زنی های 
روزنامه ها است که ما به آن نمی پردازیم ولی 
ما در هر دو پرونده اگر مسئله جدیدی مطرح 
باشد مقامات قضایی در پرونده پیگیری لازم 

را خواهند کرد.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
درباره حواشی مربوط به بابک زنجانی گفت: 
در خصوص این ســوال چند روز گذشــته 
دفتر حوزه سخنگو اطلاعیه ای را صادر کرد 
و توضیحات تکمیلــی در این خصوص داده 
شد. این فرد با دستور مقام قضایی در اختیار 
ضابط قرار گرفته و فعالیت های او با نظارت 
ضابط در حال پیگیری اســت و کم و کیف 

آن در اسرع وقت اطلاع رسانی خواهد شد.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
درباره اینکــه اکنون مجمع ایران خودرو در 
حال برگزاری اســت و مصوبه شورای سران 
قوا نیز تاکید شده که ایران خودرو خصوصی 
شود اما سهامداران گفتند تا شب در مجمع 
ایــران خودرو مــی مانند تــا تکلیف بحث 
خصوصی سازی ایران خودرو مشخص شود. 
واکنش دستگاه قضا به این مساله چیست؟ 
گفــت:  با توجه به حکــم قطعی که در این 
خصوص صادر شــده،   اقدامات لازم صورت 
خواهد گرفت و اقدامات بعدی مطابق با حکم 

قطعی خواهد بود.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به  سوالی 
مبنی براین که پلتفــرم فیلیمو اخیرا فیلم 
پیامبــر مهربانی را با برچســب مثبت ۱۸ 
منتشــر کرده اســت، آیا قوه قضائیه به این 
موضــوع ورود می کند؟ گفــت: با پیگیری 
دادســتانی تهران از ســکوی مورد اشــاره 
مشــخص شــده این کار عمــدی نبوده و 
ناخواسته بوده و قبل از ورود دادستانی خود 
مسئولان پلتفرم نســبت به اصلاح موضوع 
اقدام کرده اســت و برچســب مثبت ۱۸ را 
حذف کردند.  حساسیت افکار عمومی نسبت 
به مقدسات شریف اســت و از همه افرادی 
که در خصوص مقدسات با تیزبینی و دقت 
موضوعات را رصد می کنند، تشکر می کنیم.

رسولی در واکنش به اظهارات الله کرم:

فساد چای دبش از موارد منکر نبود؟

در نشست خبری سخنگوی قوه قضائیه مطرح شد

از آخرین وضعیت ترور دو قاضی تا واکنش به وکیل شدن سعید مرتضوی


